
Referat	af	Ekstraordinær	Generalforsamling	i	E/F	Havnebryggen	Polaris	
13.	November	2023		
	
	
Dagsorden	
	
1) Valg	af	dirigent	og	referent	
a) Dennis	Holm	Pedersen	valgt	som	dirigent	
b) Raya	Stefanova,	Maria	Steensgaard	og	Jens	Kr.	Gøtrik	valgt	som	referenter	

2) Mangler	konstateret	ved	og	ifm	5-års	gennemgang	af	ejendommen.	Indledt	
syn-	og	skønssag	ved	Københavns	Byret	i	2022	for	at	undgå	
forældelse/passivitet.	
a) Fugt	i	kælder.		
Der	er	konstateret	udbredt	skimmeldannelse	i	p-kælder	nord.	Bestyrelsen	
redegjorde	for	de	undersøgelser	der	er	foretaget	med	bistand	af	
ingeniørfirmaet	AI-gruppen.	Der	blev	redegjort	for	forskellige	vurderinger	
af	mulige	årsagssammenhænge	og	løsningsmuligheder.	Der	blev	redegjort	
for	et	skøn	over	omkostninger	til	en	evt.	udbedring.	Bestyrelsen	
indstillede	at	der	indledes	syn	og	skøn	for	at	konstatere	om	der	foreligger	
en	mangel.	Der	blev	stillet	forskellige	spørgsmål	til	processen,	herunder	
hvem	der	skal	bære	omkostningerne.	Bestyrelsen	oplyste	at	såfremt	
foreningen	får	medhold	i	syn	og	skøn	skal	Pension	Danmark/Condor	bære	
omkostningerne	til	syn	og	skøn,	nogle	advokatomkostninger	og	
omkostninger	til	udbedring.	I	modsat	fald	er	det	ejerforeningen	der	skal	
bære	omkostningerne.	Der	kan	være	tale	om	at	få	nogle	omkostninger	
dækket	af	ejerforeningens	retshjælpsforsikring	og	byggeskadeforsikring.	
	

b) Fugt	i	rum	under	rampe	
Der	er	et	delvist	aflukket	rum	under	rampen	til	p-kælder.	Der	er	ved	AI-
gruppens	inspektion	konstateret	vand	i	10-15	cm	højde,	vand	drivende	
ned	ad	vægge	og	blottede	armeringsjern.	Konstruktionsmæssigt	mangler	
en	topplade	og	og	der	er	utilstrækkelig	drænage	fra	området.	Det	var	
bestyrelsens	indstilling	at	også	dette	forhold	underkastes	syn	og	skøn.	
	

c) Mangler	ved	altaner	
Pension	Danmark/Condor	har	tilbudt	at	udbedre	elastiske	fuger	på	de	
øverste	altaner	hvor	der	er	konstateret	mangler.	Bestyrelsen	har	
accepteret	tilbuddet.	

	
	



d) Mangler	ved	brandmaling	af	skråstag	på	altaner	
Der	er	konstateret	afskalninger	af	brandmalingen	på	skråstag	på	en	række	
altaner.	Bestyrelsen	har	foranlediget	en	professionel	vurdering	af	
forholdet.	Den	pågældende	vurdering	skønner	at	der	er	tale	om	en	fejl	ved	
den	oprindelige	påføring	af	brandmalingen.	PD/Condor	har	henvist	til	at	
der	er	tale	om	manglende	vedligehold.	Der	henvises	til	et	meget	
omfattende	materiale	der	er	udleveret	ved	overtagelse	af	ejendommen.	
Vurderingen	fra	ejerforeningens	advokat	er	at	det	ikke	er	et	argument	der	
fritager	PD/Condor	for	ansvar.	Såfremt	alle	skråstag	skal	istandsættes	er	
der	tale	om	en	meget	betydelig	udgift.	Det	er	bestyrelsens	indstilling	at	der	
gennemføres	syn	og	skøn	vedrørende	forholdet.	

	
e) Mangler	ved	ejendommens	dørtelefoner	
Dørtelefonerne	i	opg.	C	har	været	ude	af	drift	i	6	mdr.	Årsagen	til	
funktionsfejlen	har	været	undersøgt	af	el-installatør	og	producent.	Det	er	
vurderingen	at	der	er	tale	om	en	fejlinstallation.	Dette	er	påpeget	overfor	
PD	som	har	afvist	sagen.	Det	er	bestyrelsens	vurdering	at	der	er	tale	om	en	
fejlinstallation	og	at	det	muligvis	også	kan	være	tilfældet	i	øvrige	opgange.		
Det	blev	påpeget	af	en	beboer,	at	den	manglende	funktion	af	
dørtelefonerne	i	opg.	C	er	i	strid	med	bygningsreglementet	da	beboerne	i	
de	øverste	etager	skal	kunne	adviseres	i	tilfælde	af	brand.	Bestyrelsen	
gjorde	opmærksom	på,	at	såfremt	udbedring	iværksættes	risikerer	vi	at	
måtte	bære	udgiften	selv.	Bestyrelsen	er	dog	opmærksom	på	problemet	og	
vil	drøfte	på	et	kommende	bestyrelsesmøde	hvordan	sagen	kan	
fremskyndes.	
	

3) Redegørelse	for	de	juridiske	muligheder	og	økonomien	
a) Det	må	påregnes	at	omkostningerne	ved	syn	og	skøn	vil	være	i	
størrelsesordenen	400.000	kr.	Bliver	skønnet	over	omkostninger	
væsentligt	højere	vil	der	blive	afholdt	endnu	en	ekstraordinær	
generalforsamling.	Såfremt	retshjælpsforsikringen	kan	aktiveres	skønnes	
den	at	kunne	dække	250.000	kr.	Der	har	indtil	nu	været	brugt	ca.	150.000	
kr.	på	tekniske	undersøgelser	og	rådgivning.	
	

4) Beslutning	
a) Bestyrelsen	indstillede	at	der	gennemføres	Syn	og	Skøn	vedrørende	
punkterne	2a,	2b,	2d	og	2e.	Vedrørende	pkt.	2e	vil	bestyrelsen	overveje	
om	udbedringsprocessen	kan	fremskyndes.	
Indstillingen	blev	vedtaget	ved	håndsoprækning	med	stor	majoritet.	

	


